

Title (en)
Device for grinding dispensed products with stripping elements

Title (de)
Vorrichtung zum Zerkleinern von Aufgabegut mit Abstreifelementen

Title (fr)
Dispositif de broyage de matériaux de chargement dotés d'éléments de démolage

Publication
EP 2218507 A2 20100818 (DE)

Application
EP 10001077 A 20100203

Priority
DE 102009008448 A 20090211

Abstract (en)
The device has rotors (14, 16) arranged in a housing (2) and comprising number of rotary disks (19). The rotary disks are arranged in axial distance from one another and forming spaces between one another. The rotary disks are fitted on a circumferential side with comminuting tools (21) that interact with additional comminuting tool for performing comminution work. Stationary scraping elements (29) extend into the intermediate spaces in a radial direction. The scraping elements arranged in a dead zone of the rotor with respect to direction of material flow.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft eine Vorrichtung zum Zerkleinern von schüttfähigem Aufgabegut im Wege des Schneidens oder Scherschneidens mit mindestens einem innerhalb eines Gehäuses (2) angeordneten Rotor (14, 16). Der Rotor (14, 16) weist eine Anzahl von Rotorschichten (19) auf, die unter Bildung von Zwischenräumen in axialem Abstand zueinander angeordnet und umfangsseitig mit Zerkleinerungswerkzeugen (21) bestückt sind, die mit weiteren Zerkleinerungswerkzeugen (21; 38) zur Ausführung der Zerkleinerungsarbeit zusammenwirken. Dabei erstrecken sich ortsfeste Abstreifelemente (29) in radialer Richtung in die Zwischenräume hinein. Um einen weitestgehend behinderungsfreien Gutstrom durch die Vorrichtung zu erreichen, wird erfundungsgemäß vorgeschlagen, die ortsfesten Abstreifelemente (29) bezogen auf die Richtung des Gutstroms (41, 42) im Strömungsschatten des mindestens einen Rotors (14, 16) anzuhören.

IPC 8 full level
B02C 18/14 (2006.01); **B02C 18/16** (2006.01)

CPC (source: EP US)
B02C 18/146 (2013.01 - EP US); **B02C 18/16** (2013.01 - EP US); **B02C 18/14** (2013.01 - EP US)

Citation (applicant)
• EP 0760251 A1 19970305 - TNO [NL]
• DE 102005026816 A1 20061221 - VECOPLAN MASCHINENFABRIK GMBH [DE]

Cited by
CN109700288A; WO2018091008A1

Designated contracting state (EPC)
AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)
AL BA RS

DOCDB simple family (publication)
EP 2218507 A2 20100818; EP 2218507 A3 20130828; EP 2218507 B1 20160518; EP 2218507 B8 20160928; CA 2692911 A1 20100811;
CA 2692911 C 20131126; DE 102009008448 A1 20100902; US 2010206970 A1 20100819; US 8201764 B2 20120619

DOCDB simple family (application)
EP 10001077 A 20100203; CA 2692911 A 20100210; DE 102009008448 A 20090211; US 70432810 A 20100211